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Krisztus feltámadását követő ötvenedik napon a Szent Lélek , kitöltését", pünkösdöt ünnepli a keresztény világ.

Pünkösd a Szent Lélek eljövetelének, a keresztény egyház megalakulásának, a misszió kezdetének ünnepe.
. Pünkösdhöz, mint ősi tavaszünnephez Európa-szerte jellegzetes köszöntő szokások fűződnek. A magyar nyelvterületen
legtovább maradt fenn a pünkösdi király és királyné választás, valamint a pünkösdölés. Pünkösdkor régen több
kegyhelyen zarándokbúcsút tartottak.
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VERSENY
TÁPIÓBICSKE, 1995. JÚNIUS 4.

GÓLYAHÍR! GÓLYAHÍR!
Nem mindennapi hírrel köszöntöttek be
. — községünkbe a megérkező gólyák!

Április 17-én Bodócs Istvánnak és
Cseh Zsuzsannának 3 babája született.

István, Zsuzsanna és Eszter. — anyukájukkal —
a napokban jöttek haza a kórházból.

Szeretettel gratulálunk és kívánjuk, hogy

Salömár Istvánskit ás.Táskó Erikáhok
2 kisfiút hozott a tavasz. Nekik is hasonlókat

kívánunk, mint a hármas ikreknek.

egészségben neveljék fel a három csöppséget.

A kárpótlási jegyek életjáradékra váltásáról szóló
törvény módosítása lehetőséget ad az eddig be nem
váltott termőföld kárpótlási jegyek hasznosítására.

Életjáradékra az jogosult, aki 1991. december
31-ig a 60. életévét betöltötte.

7 3989 997 999 1.

31. napjáig bejelentheti a nyugdíjfolyósító szervnél.

Bővebb felvilágosítást a község jegyzőjétől
kaphatnak az érdeklődők.

lopások, betörések száma. Az
elkövetőket — nagyobb részben (5
— nem derítették fel. A hatóságok
hatékonyabb föllépésére lenne
szükség a felderítés és megelőzés
érdekében — nehogy újabb —
jóvátehetetlenebb események
K-EÁEFSZÜlÁI be!
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A MOTOCROSS FELTÁMADÁSA
AAMlés Ferenc 14 éven keresztül a tápióbicskei motocross

szakosztály, illetve motoros klub vezetője volt. Ma a Magyar
Motorkerékpáros Szövetség országos motocross szakági
vezetője. Vele beszélgetünk.

Hogyan é jöttlétre Tápióbicskén a motocross szakosztály,
hogy is kezdődött Tápióbicskén a motocross élet?

Gyakorlatilag a hetvenes évek közepéig nem sokat
tudtam a technikai sportokról, így természetesen a moto-
cross sportágról sem, annak ellenére, hogy a
Termelőszövetkezetben műszaki pályán dolgoztam. Nem
így a Rendőrség, akiknek egyre több gondjuk volt a
környékünkön gazdátlanul, bravúrosan, közúton motorozó
fiatalokkal, akik fiatalságukból adódóan nem mindig voltak
tisztában ennek veszélyével. Mivel ezen fiatalok legtöbbje
termelőszövetkezetünknél dolgozott, az akkori vezetés azt
a feladatot bízta rám, hogy ezeket a motorosokat fogjam
össze, próbáljam meg őket versenypályákra terelni.

Bevallom nem volt könnyű feladat, de 1977-re mór
mintegy 15 motorossal megalakítottuk a motocross
szakosztályt, amelynek akkor az országos szakmai irányító
szerve a Természetbarát Szövetség volt. Később kerültünk"
a Motoros Szövetséghez, majd jogutódjához, a ma is létező
Magyar Autó és Motorsport Szövetséghez. A szakosztály

. megalakításakor tolán a legnagyobb segítséget Kovács
- Sándortól kaptam, aki elfogadtatta egyesületünket az országos
iminicross birodalomban.

Hogyan sikerült: versenypályát kialakítani, milyenek
valtok az első versenyek és talán néhány nevet a kezdők
közül?

———— Motorosaink ekkorra már kinézték maguknak a Kalapos
hegyet és környékét versenypályának. A pályán nagyon
sokat dolgoztak, sok földmunkát végeztek. A pályával,
mint területtel nem volt gond, hiszen tsz-tulajdon volt.
Versenyzőink már akezdetben sikereket értek el aminicross
területén. Csakhamar ismertté váltak a tápióbicskei
versenyzők. 1978—79-ben már több kategóriában is ott
voltunk a minicross élvonalában. Minicross versenyt először
1978-ban rendeztünk, sikerrel. Tulajdonképpen innen
számítjuk a tápióbicskei egyesület pályafutását. Talán a
legsikeresebb versenyzők ebben az időszakban Nemes
Tibor, Kocsi Sándor, Halász Mihály, Zsíros Zoltán, Kulcsár
István, Ivánffy Barnadás, Kollár Attila és Kamosz Attila
voltak. A szakosztály működését innentől már nem tudtam
egyedül irányítani. Olyan kiváló segítségekre találtam mint
Vér János, Kamasz János, illetve Gödöny György, aki azóta
is a sportág egyik aktivistája. :

Honnan szerezték a motorosok motorkerékpárjaikat,
hogyan utaztak a versenyzők az ország különböző pontjain
lévő versenyszínhelyekre?

A motorosok először a maguk építette CZ, MZ vagy
SIMSON motorokkal indultak a versenyeken. Azt hiszem, a
mai, modern versenygépeken ülők nem is sejtik, hogy
mennyit küszködtek és szenvedtek elődeik a sokkal
kezdetlegesebb, de annak ellenére már érdekes összeállítású
motorok szerelésével. A versenyszínhelyekre utazáshoz a
Termelőszövetkezettől kaptunk hét végekre platós ZIL
tehergépkocsit, ahol legtöbbször együtt utazott a motor a
gazdájával. Ha már ponyva volt az autón az külön öröm
volt, mert természetesen ezen az autón aludtak is a versenyzők.

A nyolcvanas évek elejétől azonban a tsz eredményei
lehetővé tették, hogy korszerűbb motorokkal, illetve
motoralkatrészekkel lássuk el az arra érdemes versenyzőket.

A sportági berkekben is nagy előrelépést jelentett, hogy
vásárolhattunk egy ötvenes években gyártott IKARUS
autóbuszt, amelyet az elkövetkezendő években sikerült
min-dig korszerűbbre cserélnünk.

A nyolcvanas évek elejére szinte egycsapásra lett
ismert a szakosztály idehaza és most már külföldön is. Hogy
is történt ez?

Versenyzőink sorra nyerték a minicrossban a bajnoki
címeket, így a nyolcvanas évek elejére legtöbbjük bekerült
a , nagy" kategóriába, a nagy motocross vérkeringésbe.
Zsíros Zoltán junior bajnok lett, Kocsi Sándor pedig dobogós
helyezett.

: ATermelőszövetkezet vezetésével egyetértésben időben
léptünk ki a nemzetközi porondra. 1982-ben nyolc ország
részvételével megrendeztük a Béke Barátság Kupa nemzetközi
motocross-sorozat magyarországi fordulóját. A sajtó, a rádió
és a televízió erre a napra Tápióbicskére vonult, bemutatta
a községet, bemutatta ezt a nagyszerű rendezvényt. A
rendezés sikere feljogosította egyesületünket, hogy részt
vehessen külföldi rendezvényeken, rendezhessen más
nemzetközi versenyeket.

Haladjunk nagyobb léptekkel. A nyolcvanas évek a
vásöyzk szempontjából mérsékelt, a versenyrendezések
terén szinte Európa-hírű sikereket hoztak.

A BBK után szinte egycsapásra megismerték Tápióbicske
nevét szinte Európa-szete. 1983-ban első osztályú bajnoki
futamot, 1984-től pedig évenként magas szinvonalú, elismert
nemzetközi versenyeket rendeztünk: Tápióbicskén történt
először és az azóta eltelt időszakban is egyedülálló, hogy
világbajnoki címvédő motorosokat fogadhattunk
versenyünkön aBachtolt—Fuss oldalkocsis világbajnok párost.
Ezidőtájt oldalkocsis versenyeket csak Tápióbicske rendezett,
és ez kuriózumnak számított a sajtó s közönség körében
egyaránt.

A versenyrendezések mellé próbáltuk a versenyzőinket
is felzárkóztatni.

Egyesületünhöz igazoltuk Wagensommer Jánost, aki
az első osztály tabellájának élvonalában állva szenvedett
maradandó sérülséses balesetet. Másik ígéretes igazolásunk
CzucziRoland versenyző pályafutását 1988. októberihalála
szakította félbe. 1988. évben a szakosztály elszakadt a
Sportkörtől, önálló klubot alakítottak Április 4. Motoros
Klub névvel.

Aztán jöttek a kilencvenes évek. Mi történt a klubbal,
hogyan lett a tápióbicskei klubelnökből országos szakági
sportvezető?

A nyolcvanas évek vége felé egyre nehezebb volt
fenntartani a motorokat, kevesebbet tudtak beleinvesztálni
versenyzőink. A Termelőszövetkezet segítsége is egyre
beszőkült, így alegtöbb versenyző abbahagyta a motorozást.
Közben a klub élén is vezetőváltás volt, új gárda vette át a
megváltozott motoros klub vezetését. A kilencvenes évek

. elején jó háttérrel, kitűnő fizikai adottságokkal robbant be
a sportágba Kovács Gábor, aki Tápióbicske eddigi
legeredményesebb versenyzője. Legnagyobb sikerét éppen
itt érte el Tápióbicskén. Azt hiszem a fentiekben leírt szép
eredményekhez hozzájárult a helyi tanács, illetve
önkormányzat folyamatos segítsége is.

Már a nyolcvanas évek végén látszott, hogy a MAMSZ
irányító szerepe válságban van. Különösen érvényes lett ez
a motocross sportágra, ahol szakági szövetséget irányító
vezető egyre inkább önös érdekei szerint végezte irányító

tevékenységét. Több alulról jövő próbálkozás történt
elmozdítására, de azóta is sikertelenül. A személyi prob-
lémák miatt a szakágnál egyre inkább csökkent a versenyzői
létszám, egyre drágábban lehetett motorozni, egyre többet
kellett fizetni a versenyrendezésért.

1990-ben azzal a céllal kerestem fel a Magyar
Motorkerékpáros Szövetséget (MMSZ), hogy próbáljuk
megmenteni a motocross sportágat. Az MMSZ az egyedüli
egyesülési törvény alapján működő szövetség, nem tartozik
az OTSH bűvös irányítása alá. A Szövetség oddig csok
túrával éspicigyerekek motorozásával foglalkozott. Többszöri,
éjszakába nyúló beszélgetést követően kezdte el egy lelkes
"csapat kialakítani az MMSZ amatőr motocross mozgalmat.

Nem volt könnyű, hisz nogyon sok támadást és gáncsolást
kaptunk a MAMSZ szakági vezetésétől. Ennek ellenére már
1992-re kiírtuk az amatőr molocross k atot.

Az első fordulóját éppen Tápióbicskén rendeztük, ahol
is a verseny reggelén izgatottan figyeltük, hogy elbukik-e
kezdeményezésünk, vagy egy új valami indul el a tedhnikai
sportok világában. Titkon sem reméltük, hogy mintegy 80
motoros jön el már az első versenyre, és hogy ez a szám
rohamosan emelkedni fog. Azóta eltelt három év, a motocross
mozgalom meghódította az egész országot, sőt sok állandó
versenyzőnk van külföldről is. Ma mór abajnoki futamokon
nem ritka, hogy 140-150 versenyző áll rajthoz. És még
egy adat: 1994. év végéig mintegy 520 versenyző kapott
versenyzői igazolványt. Hát így lettem én a szakági vezető.

Ézt a nagy létszámú mozgalmat azt hiszem, egyedül
már vezetni sem lehet. Hogy áll fel a motocross szakógi
vezetés, milyen a kapcsolat a MAMSZ-szal?

Egy öttagú választott Bizottság vezeti a motocross
szakágat. Rajtam kívül Lengyel Géza, Gödöny György,
Vladár Zoltán és Nátó János vannak abizottságban, végeznek
odaadó irányító munkát szinte hétről-hélre a versenyeken.
Krucsó Károly sportbíró és Máté Sándor örökös motoros
bajnok vezető szakmai irányítása a garancia és abiztosíték,
hogy évek óta kitűnő hangulatú, békés, színvonalas
bajnokságot illetve versenyeket rendezünk országszerte.
Azt hiszem a felsorolt nevek mindegyike több évtizede
ismert a sportágban, elismert szakmai és sportemberek.
Velük és az MMSZ vezetésével azon dolgozunk, hogy
továbbra is a versenyzők és a közönség igényeit elégítsük
ki megfelelő szinten.

A MAMSZ-szal való kapcsolat felszínes, a versenysport
mozgalmuk gyakorlatilag alig létezik. Az érdektelenség
miatt versenyeik és futamaik maradnak el. Nagy létszámban
igazolnak át versenyzőik az MMSZ motocross kupasorozatához.

Mint országos szakági vezetőt kérdezem: az újmotocross
mozgalomban hol foglalhelyet Tápióbicske, milyen versenyre
számíthatnak azok, akik kilátogatnak június negyedikén a
motocross pályára? — ,

Tápióbicske volt az, aki úttörő szerepet vállalt az MMSZ
induló kupasorozatában, és azóta is" a legrangosabb
versenyeket rendezi. Köszönet érte.

Azt hiszem, a néző most sem fog csalódni. Az ezévi
kupasorozat harmadik fordulóját rendezzük a Kalapos hegyen,
és ha csak aztmondom, hogy az első és a második fordulóban
is közel 150 versenyző állt rajthoz, máris izgalom tölti ela
szurkolókat. Kívánok mindenkinek nagyon jó szórakozást,
igazi sportélményt.

Nagy Anikó
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A képviselő-testületi ülések
jegyzőkönyvéből...

, A képviselő-testület március 28-án
tartotta ezévi ötödik testületi ülését. Ezen
az ülésen a Testület kérte, hogy adják
Önkormányzati tulajdonba a község
belterületén lévő teljes energiaszolgáltatás
közművagyont. Ez kiterjedne a gáz-
szolgáltató vagyon, villamosenergia és
közvilágítás infrastruktúrájára.

A polgármesterek megyeházán tartott
értekezletén együttesen juttattak el petíciót
a Kormányhoz, az önkormányzatok anyagi
helyzetével kapcsolatos gondokról. Az
önkormányzatok évek óta ugyanazt a
támogatást kapják, holott a támogatás
valóságos értéke jelentősen leértékelődött.

A Testület megtárgyalta az 1994. évi
költségvetés végrehajtásáról szóló
beszámolót, azt 152 M Ft bevétellel és 135
M Ft kiadással jóváhagyta.

A képviselő-testület, Czakó Illés
előterjesztésében, a környezetvédelem
helyzetével kapcsolatos tájékoztatót vitatott
meg.

Az Önkormányzat a régi agyagbánya és
temető elnevezésű ingatlant. helyi
jelentőségű védett természeti területté
nyilvánította. A Testület sürgősségi
feladatként határozta meg a szeméttelep
folyamatos tolólapozását, a telep naprakész
megközelítésének biztosítását. Ezzel
egyidőben a dögkutat meg kell szüntetni, az
új dögkút tervezését meg kell rendelni. A
szemétszállításra valamint a szeméttelep
kezelésére és őrzésére pályázatot kell kiími.

A képviselő-testület a. Fejlesztési
Bizottság javaslatára az 1995. I. félévi
fejlesztési feladatokat is meghatározta:

Eszerint a feladatok között szerepel a
Művelődési Ház külső rendezése, az
udvarban oktatópálya kialakítása, bejárati
kerítés készítése. Zárható kerítést kell
készíteni a Telefontársaság levonulása után,
a betonkerítés helyén gépkocsiparkolót kell
kialakítani. A külső terasz szigetelésének
javítása, a lépcsőborítás felújítása sem tűr
halasztást. A Művelődési Ház és Templom
közötti járdaszakaszt újra kell betonozni.
Zúzott kővel történő borításról döntött a

Az Önkormányzat a Vagyonátadó
Bizottság döntése alapján átvette a
községben lévő gyógyszertárat és
gyóg yszertári lakást, amelyeket az
Önkormányzat továbbra is gyógyszertári

: szolgálati lakásként, illetve gyógyszér-
tárként kíván üzemeltetni bérleti formában.

A Testület a Községi Könyvtár 1994.
évi munkájáról szóló beszámolót
megtárgyalta és elfogadta. A könyvtár
dolgozóit lelkiismeretes, jó munkájukért
dícséretben részesítette. A Művelődési Ház
beszámolójának tárgyalásakor több kérdést
tettek fel a képviselők a kültúrház
működésével és — programjaival
kapcsolatosan az intézmény vezetőinek.
Válaszként többek között elmondták, hogy
a Ház felszereltsége eléggé elhasználódott,
szükség lenne színházi székek cseréjére, a
technikai berendezések felújítására. Sajnos
a ,pici" műsorért is nagyon sokat kell
dolgozni, nehezen mozgathatók az emberek,
elég kevesen látogatják a Kultúrház
programjait. A Testület a felszerelés
javításához szükséges pótelőirányzat
biztosításának lehetőségére a második
félévben tér vissza. !

A község Képviselő-testülete egyetértett
a Tápió-menti térség feladatainak
megoldására szövetség megalakításával.

A május 9-i ülésen dr. Schmidt Géza, a
megyei közgyűlés elnöketájékoztatást adott
a megyei gyógyszertári központ
privatizációjával kapcsolatos eddigi
intézkedésekről. A megyei közgyűlés a
megyei gyógyszertári központ községi
részarányának megvásárlási ajánlatával állt. .
elő. A képviselő-testület a gyógyszertári
központ privatizációjával kapcsolatos
megyei közgyűlési ajánlatot megtárgyalta
éshozzájárult ahhoz, hogy a központ községi "
résztulajdona a Megyei Közgyűléshez
kerüljön.

A képviselők ezt követően megalkották
a 4/1995. sz. önkormányzati rendeletet, a
Szervezeti és Működési Szabályzatot, benne
a Polgármesteri Hivatal ügyrendjét. ;

Az újonnan választott
! képviselőtestület 1994. december
I 27-i 47/1994. sz. önkormányzati

határozatával 10 főben állapította meg
a Szociális Bizottság létszámát.

A Bizottság elnöke dr. Ruppli
Zsuzsa, tagjai: Bori János, Juhász
Andrásné, Patik Jenő, KamaszFerenc
és Bori József képviselők, valamint
Juhász Józsefné (Kalocsai Erika),
Malatinszki Pálné, Bori Jánosné és
Kaldenekker Györgyné külső tagok.

A Bizottság feladatait a Testület a
következőkben határozta meg:

1. Javaslatot tesz és véleményt
nyilvánít az egészségügyi és szociális
alapellátás intézményrendszerének
működtetésével kapcsolatban.

2. Közreműködik a szociális és
egészségügyi feladatok ellátásával
kapcsolatos testületi előterjesztések
elkészítésében, szükség szerint
véleményezi azokat.

3. Mérlegelés után dönt:
— a rendszeres szociális segély

megállapításáról, módosításáról,
megszüntetéséről.

— eseti szociális és elemi
károsultak segélyezésének
engedélyezéséről.

- ápolási díjak megállapításáról,
módosításáról és megszűntetéséről.

— rendszeres nevelési segélyek
megállapításáról, módosításáról,
megszüntetéséről.

— rendkívüli nevelési segélyek
megállapításáról.

— közgyógyellátási igazolvány
MEGESZIK

— gyógyszertámogatásokról.
Bővebb felvilágosítást az

érdeklődők a Polgármesteri Hivatal
szakelőadójától kaphatnak.

A MONOR TELEFON TÁRSASÁG (MTT)- a telefonszolgáltatás bekötési díjának:
emelését tervezi 1995. július 1-től. Azokat az előfizetőket, akik már befizették-a bekötési
díjat vagy ezt megteszik június 30-a előtt, nem érinti ez az áremelés.

Az emelés oka a vártnál sokkal magasabb építési és bekötési költség, a hálózat
kiépítéséhez szükséges anyagok emelkedő ára és a forintleértékelés.

Mindazok, akik szeretnének telefonszolgáltatást; de még nem iratkoztak fel, a
nagykátai irodábanfelíratközhatnakéselőfizethetneke szolgáltatásra. Jelenlegi bekötési
díj 17 ezer forint, amely összeg július 1-je után 25 750 forintra változik.

Erre a díjemelésre sajnos szükség volt ahhoz, hogy az MTT folytathassa az új digitális
telefonszolgáltatás kiépítését a monori körzetben:

Testület az Arany e. út és a Kert utca
bejáratainál.

Az áprilisi képviselői ülés a központi
orvosi ügyelet működtetéssel kapcsolatos
előterjesztéssel indult. A Testület a község
lakosságának egészségügyi ellátása
érdekében a központi ügyelet további
fenntartását szükségesnek tartotta. A
felmerülő többletköltségek lakosságarányos
részét biztosítja.
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Úrnapja: A Krisztus testét (Cor-

pus Christi) jelképező Oltári Szentség
imádásának ünnepe, a pünkösdöt követő :
második vasárnapon — ez évhen június 18-
án — ünnepeljük. Az első úrnapi
megemlékezést] iiege városában tartották.

.Magyarországon először 1271-ben
ünnepelték; A XVI. században — Ulászló
urakodása alatt, a török veszély miatt —
nagyszabású ünnepi körmenetet tartottak
Rudán, Úrnapján.

László király: Névnapját június
27-én ünnepeljük. A napot a
néphagyomány az év legmelegebb napjai
között emlegeti. Arany János a Toldi IT.
énekében így einlíti a T.ászló-napot: , De
felült T,.ackó a béresek nyakára"

László király a megvakított Vazul
unokája, I. Béla királyunk három
fiúgyermekének egyike volt. 1077 és 1095
között ült országunkttrónján. A Szent István
halála és. Szent László trónralépte közötti
ötven - súlyos ellentmondásokkal,
pártviszályokkal teli, véresen kegyetlen,
bizonytalan — esztendő telt el. A trónra lépő
Lászlókirálynak biztosítani kellett a magyar
állam elismertetését, a közbiztonságot és a
kereszténység megerősítését — mint a magyar
-nép megmaradásának feltételét.

Fnnek érdekében Pannonhalmára hívta
gyűlésbe az. ország nagyjait és itt , módot
kerestek, miképpen lehetne a gonosz

- szerezniük." A

emherek szándékát megakadályozniuk és -
előmenetelt -

király
nemzetük — ügyének

büntetőtörvénykönyvében szabályozta a
tolvajlások szigorú megbüntetését, a lopott
jószágok külföldre csempészésének
megakadályozását és a fegyveres
támadások, gyilkosságok megbüntetéséne
során követendő eljárást. A törvény
egyaránt vonatkozott a. főurakra és
mindenféle emberekre". —

Flső Szent Királyunk örökébhen járva
Ő is a nyugati típusú kereszténységet
erősítette — új püspökségek alapításával is.

A magyarság keresztény hitének
elmélyítése érdekéhen szorgalmazta István
király és Imre fia— valamintGellértpüspök
szentté avatását és a Szent Jobb tiszteletét.

Külpolitikájában a — hazánk
függetlenségét veszélyeztető német
császárság, a pápai világi hatalom és az
expanziv Bizánc között megtalálta a
legmegfelelőbb utat, melynek alapelvei
ma is követésre méltóak.

Ő volt a I.ovagkirály, aki személyesen
is részt vett az. ország védelmi. harcaiban.
Csodás tetteiről legendák keltek szárnyra!
Halála után 100 évvel az Fgyház szentjei
sorába avatta.

Vajha ellentmondásokkal teli korunkban
is támadna egy új Szent László, aki helyes
útra terelné tántorgó nemzetünket!

állítsák halkabbra készülékeiket.

Üvöltő szelek
Akik az Ady Endre úton vagy a Kossuth Lajos út középső szakaszán

laknak, nem mindig élvezhetik maradéktalanul a májusi napfényt vagy a
kiskerti munkákat. Ugyanis lassan már idegenforgalmi látványosságnak
számít a Kis-hegyen lakó fiatal házaspár közötti állandó veszekedés (sőt:
verekedés!), s főleg a feleség nyomdafestéket nem tűrő szavai.

Tudom, hogy minden embernek a háza a vára, de ezek az incidensek
főleg az utcán folynak, s a hang sem ismer kerítést vagy telekhatárokat.
Sokszor hívták ki a szomszédok a rendőrséget, amikor az üvegtörés, a

. ] gyereksírás, az üvöltés és a káromkodás elviselhetetlenné vált. Vidám
1 nyársalások, békés kerti beszélgetések, vendégeskedések elrontója ez az

állandó perpatvar, amelyen eleinte mosolyogtunk vagy nevettünk, de ma
már hallgatni is szégyelljük a káromkodások válogatás nélküli áradatát.
Néhány nyári este nem lehetett nyitott ablaknál aludni, mert a hangzavar
akkor is folytatódott, amikor még a rádió is arra kéri a hallgatóit, hogy

Akik a környéken laknak megértenek engem, s ők is várják, hogy
valamiféle megoldás szülessen, s reméljük eljön majd az idő, amikor a
nyári estéken a kiabálás helyett , átveszi a tücsök csendes birodalmát".

Péter-Pál-t június "29-én
. ünnepeljük. Szent Péter és Szent. Pál
: apostolok. napja hazánkban az aratás
megkezdésének napjaként szerepelt és az
év legmelegebb napjai között emlegették.
Szent Péter apostolt kulccsal ábrázolják,
mivel Krisztus Péterttette meg egyházának
fejévé — az első pápává — az ,; oldás és
kötés" apostolává: — Neked adom a

" mennyország kulcsait! Péter apostol 67- -
ben, fejjel lefelé megfeszítve, nyerte el"
vértanuságát. Sírja fölé épült árómai Szent
Péter Bazilika.

Szent Pált karddal közében ábrázoják,
katonaként, ,római polgárként" a
keresztények üldözője volt! A napjainkban
is sokat emlegetett , damaszkuszi úton"
történt , pálfordulása". Fttől kezdve a
kereszténység lelkes híve, a Földközi
tenger teljes partvidékét beutazta,
szervezte, terjesztette a kereszténységet.
T.evelei a korai kereszténység, a Szentírás
megbecsült dokumentumai. Fgy ideig
Péterrel együtt térített Rómában. Itt is halt
vértanuhalált, római polgárként karddal
végezték ki. Sírja fölé Nagy Konstantin
császár emeltette a , Falakon kívüli Szent
Pál Bazilikát".

Medárd napja: Medárd
szentéletű férfit üldözői a legnagyobb
kegyetlenségek árán sem tudták keresztény
hitétől eltéríteni. Medárd napja (június 8.)
ma már időjóslóként váltismertté és terjedt
el a néphagyományban. Azt tartják, ha ..
ilyenkor esik az eső, negyven napig esni
fog, ellenkező esetben pedig ugyanennyi
ideig szárazság lesz. Napsütés esetén
örülhetnek a horosgazdák, mert a néphit
szerint gazdagon szüretelhetnek.

Margit napja: Szent Margit napja
(június 10.) nagy jelentőséggel bír a
néphagyományban. Fgyes vidékeken azt
tartják, hogy heengedi a legyeket a lakásha,
ezért a , legyek királynéjának" is nevezik.
Másutt , Retkes Margit" néven emlegetik,
mivel ezen a napon vetik az. őszi retket.
Sok helyen ezt a napot tartják
legalkalmasabbnak a tyúkok ültetéséhez.

Szentháromság vasárnap-
, ja: Pünkösd utáni vasárnap a római
katolikus egyházban a három személyű

. egy Isten — Atya, Fiú, Szentlélek —
tiszteletére rendelt emléknap, a
Szentháromság ünnepe. F7. évben június
11-én ünnepeljük. :

]
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ÉÍgéretünkhöz híven folytatjuk Tápióbicske építészeti emlékeinek bemutatását. A már host A jeg onon kívül két kúria és a
népi 15. S40 eleme érdemel figyelmet.

-ben épüdalt a volt Zsille-kária
 (Egészségház).

, . Népiesen klasszicizáló stílusát a héttengelyes
homlokzatának közepén elhelyezkedő timpanonosrizalit
(az épület homlokzatának kiemelkedése) adja.

: Szintén népiesen klasszicizáló stílusú a Rákóczi úti
Bicskey-kúria (Tsz-iroda), amelynek alapjai már a X VII.
században megvoltak. Az épület 13 tengelyes, udvari
homlokzatának közepén négypilléres, timpanonos
középrizalit helyezkedik el, amely díszített kovácsoltvas
korláttal van ellátva. A széleken szintén egy-egy rizalit
található. Utcai homlokzatát a XIX. század végén
alakították ki.

A kúria cselédháza és istállóépülete (ma istálló)
stílusban igazodott a főépülethez. Homlokzatának
közepén a két pillérpáron nyugvó timpanonnal és az

oszlopos tornáccal.
A XVIII. század elején újjáépült község népi

építészetére a középmagyar alföldi háztípus volt jellemző,
vertfalas, szelemen gerendás, nádazott zsuppos
szerkezettel; szoba, pitar-konyha és szoba vagy kamra
elrendezéssel és búboskemencével. Az 1832-es nagy "
tűzvész után újjáépült lakóházak némelyike oszlopos
tornáccal bővült.

Figyelemre méltóak még a gondosan elkészített
talpazaton álló félköríves oromzatú nyeregtetős
pincegádorok a múlt század végén.

. A népiépítészet még mais látható ekor btk bővebb
bemutatását a következő számban olvashatják;

: Dr. Molnár István

(BALLAG MÁR...
A Tápióbicskei Földváry Károly Általános Iskolában június 10-én

38 nyolcadik osztályos lép át az életkapun és mond búcsút első
iskolájának. Elbúcsúznak a tantermektől, tanáraiktól és
iskolatársaiktól is, hiszen szeptembertől új iskola, új osztálytársak
várják őket Monoron, Cegléden, Nagykátán, Nagykőrösön vagy
éppen Budapesten. Ismerkedjünk megnév szerintis a , vén diákokkal"
és leendő iskolájukkal! :

Bagi BarnabásBudapesten aBokányi [dszsőgzelmpkáskonal
Intézetben fogja kitanulni az ács szakmát.

Csicsó Norbert Jászberényben a Klapka György Szakmunkás
és Szakközépiskolában mezőgazdasági gépszerelőnek tanul.

Dániel Edina Ceglédre a Török János Egészségügyi
Szakközépiskolába készül. — .

Fazekas Rita, Kamasz Melinda Mindketten Nagykátára a
Damjanich János Kertészeti Szakközépiskolába nyertek felvételt.

Gyenge Zsuzsanna, Tóth Mónika Monorra a József Attila
Közgazdasági Szakközépiskolába mennek.

Száraz Orsolya Monoron folytatja tanulmányait. A József Attila
Közgazdasági Szakközépiskola és Gimnázium tanulója lesz. -

Gyüre Csaba autóvillamossági szerelőnek készül
Jászberényben a Klapka György Szakközépiskolában.

Szalóki Viktor Szintén ebbe az iskolába készül autószerelőnek.
Inoka Brigitta, Tóth Veronika Mindketten Cegléden a Károlyi

Mihály .Kereskedelmi és Vendéglátóipari Szakmunkásképző
Intézetben tanulnak tovább.

Magyar Gábor, Suhajda Péter, Turbucz Gábor
épületasztalosnak tanulnak mindhárman Nagykátán a 601. számú
Szakmunkásképző Intézetben (Csonka-köz).

Megyes Júlia Cegléden fog tanulni a Kossuth Ferenc
Közgazdasági Szakközépiskolában.

Németh János Budapesten tanul tovább a Neumann János
Számítástechnikai Szakközépiskolában. .

Kamasz Karina Jászberényben a Lehel vezér Gimnáziumban
fog tanulni. !

Petrik Erzsébet nem folytatja a tanulmányait.
Blahúz Krisztián, Kovács Péter, Kenesei Ferenc, Labancz

Tamás, Majzik Zsolt autószerelőnek, karosszérialakatosnak,
épületasztalosnak készülnek a 203. sz. Bem J. Műszaki

Szakközépiskola és Ipari Szakmunkásképző Intézetben.
Buronyi Emília és Zsíros Bernadett a Ceglédi Közgazdasági

Szakközépiskolába készülnek
. Dömötör József elektronikai műszerésznek tanul Nagykátán.

Dudás Viktor és Gáspár Katalin Nagykátára a Damjanich
János Gimnáziumba mennek.

Fercsi Erika Nagykőrösön tanul majd varrónőnek.
Juhász Boglárka Budapestre készül a Talentum Tánciskolába

és Gimnáziumba. "
Losonczy Ferenc szakácsnak
Nagy Andrea élelmiszereladónak
Pobor Erika szintén szakácsnak
Simon Ágnes élelmiszereladónak tanul a Károlyi Mihály

Kereskedelmi és Vendéglátóipari sét e S Intézetben -
Cegléden

Majzik István autószerelő szeretne lenni, s ezért a Klapka
György Szakközépiskolába megy Jászberénybe.

Majzik Judit Monoron a József A. Gimnáziumban tanul tovább.
Nyújtó Andrea a Török Jánös Egészségügyi

Szakközépiskolában folytatja tanulmányait.
Tanulmányaikhoz sok sikert kívánunk!

e. teléfonáljunk )
TNS sgtánbe vetés egszseb sins

Emlékezzünk...

Dr. Léder József
1929-1994

Tabdiban született,
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Utánajártunk!
partján folyó földmunkálatokkal kapcsolatos .kérdégek. : Á

Mi épül ott?  §
Volt aki úgy tudta, hogy csónakázó tó, motel, vot aki horgásztólil, kertészetről

kimondottan örömmel vette tudomásul a szobor környékének feldúlását. Mindenféle
.mendemondák kaptak szárnyra több milliós hitelekről,
fizetésképtelenségről az építtetővel kápcsolatban.- .

sőt, bárállítása szerint 24 millió forintos beruházásba fogott, a hitelek meglétét is tagadja.
JA munkálatok azért haladnak a terveihez képest lassabban, mert a Polgármester úr—L.

miután ez nem sikerült, folytatásában:
i — Valószínű, hogy aPolgármester atápióbicskeiek kegyeleti helyét próbáltamegvédeni.

— Nem, szerintem az volt az ok, hogy nem adtam el neki egy erdőrészt, amit szeretett
volnatőlem megvásárolni, hogy aztán a falunak adományozza. Azóta próbál akadályozni,
annak ellenére, hogy megkaptám a szükséges engedélyeket a Vízügyi Igazgatóságtól,
a Természetvédelmi Hivataltól, a Nagykátai Vízügyi Hivataltól, a Földművelésügyi
Minisztériumtól. Igaz, a Természetvédelmi Hivatal visszavonta az engedélyt, mert 5 ha
szerepel a tervén és es csak 3 ha-ra kaptam előzetes építési elatinké de már készül
az újterv.

— Nem találtak a munkák során csontokat?
— Itt nem. Viszont most láttam Erdőszőlőn, a Tápió jobb partján, hogy egy eke nagy

területen vetett a felszínre csontokat, emberit és állatit is, azonkívülcserépmaradványokat,
megkövesedett, elégett fadarabokat. Ott fehérlenek a szántásban és sengjtem eogá s

] az eredetükkel. : :
— Egyáltalán mi lesz itt?
— Bionövények termesztéséhez készül víztározó. A német Demeter céggel állok

kapcsolatban, amely egy bionövényeket termelő cég. Megalakítottuk Magyarországon a
]Biotermelők Szövetségét 22-en. Most folynak a talajvizsgálatok, hogy a talaj minősége

milyen növény termesztését , engedi meg". Ha a minőség nem megfelelő, akkor kezdődik
atalajjavítás. A víztározóra azért van szükség, mert ezeket a növényeket csak állott vízzel
szabád majd locsolni. Ha elkezdődik a termesztés, a terveink szerint az első évben 30
embernek biztosítanánk munkalehetőséget, majd ez 60 főre emelkedne a következő
évben, ha elkészül a nagy raktárépület, ami a növények export-importját teszi lehetővé.
A környékbeli termelőknek lehetőségük lesz vegyszer nélkül termesztett növényeiket
megvételre felkínálni.

Azöntözés mellett szerettem volna a tavat másképpenis hasznosítani. Párhuzamosan
szerettem volna csónakázó tavat és halak telepítését. Most is sokan járnak ki a Tápióhoz,
hogy vízközelben legyenek, s így legalább kellemesebben tölthették volna el a
szabadidejüket a csónakázni vágyók vagy a horgászok. Sajnos nem járult hozzá az
Önkormányzat semmilyen más hasznosításhoz. A tavat csak öntözésre használhatom:

Nagy Anikó

Cegutóbbi lkvketősan ésa közheghallgatáson is föltfierültékőa e parsa jobb]
s: FF : Örömmelszámolhatunkbekedves ,

beszélt. Maga a látvány még nem sokat sejtet, de általában az emberek többsége-nem [..

, ottóljkéteményeől, !

Lisóczki András, a vállalkozó szerint szónincslottónyereményről, fizetésképtelenségről, !

A. szerint — ahol tudta, megpróbálta megakadályozni őt a munkák elkezdésében, majd [

, -e 9... - :GT röviden:
Általános iskola:" :  — június 2-án, 8-án és 9-én igazgatói szünnapok

— június 10. — ballagás
-június 17. (szombat) — tanévzáró ünnepély

Nyári ügyeletek az iskolában: jún. 29., júl. 13., júl. 27., aug. 10. 8-12 óráig
Művelődési Ház:
: — Június 4. Táncház 17 órai kezdettel. (A néptánccsoport előadja a Pünkösdölőt.)

" — Június 5. Csala Zsuzsa, Straub Dezső est 20 órakor. Belépő 350 Ft. 7
Június 13-tól indul a strandolással egybekötött 10 napos úszótanfolyam.

Részvételi díj: 2500 Ft/fő.
Szeretnél színházasdit játszani? Szeretsz verseket mondani?

Szeretnél egy színdarabban szerepelni?
Akkor téged vár a MÓKALAND nyári színitanoda! .

Részvételi díj: 1500 Ft/fő. "
ORIGAMI - PAPÍRHAJTOGATÁS .

Ismerkedés a japán papírhajtogatási technikával július 3-tól július 7-ig.
. A résztvevők a hajtogatott tárgyakat hazavihetik. !

Részvételi díj: 700 Ft/fő

olvasóinknak arról, hogy a lapunk
előző számában — a temetővel

. kapcsolatos cikkünkben — jelzett
gyomtalanítást elvégezték. Így a
temető e részének mai állapota is
méltóbb környezetet! biztosít.

A Nyugdíjas Klub tagsága május
18-án színházlátogatáson vett részt.
A Fővárosi . Operett Színházban
tekintették meg a VÍG ÖZVEGY
című Lehár-operettet. Az Operett
szereplői közül KALOCSAI
ZSUZSA, OSZVALD MARIKA,
ANTAL IMRE és KOÓS JÁNOS
alakítása nyerte mega nézőközönség
tetszését. A látványos operett
valamennyi .színrehozója és
szereplője dícséretet érdemel.

A helyi. horgászegyesület által
évenként megrendezett
horgászversenyen ezévben "48
horgász vett részt. A versenyt Torba
Csaba nyerte.

Községünkben az "elsőáldozás
1995. május 28-án volt. Elsőáldozó
gyerekek létszáma 33 fő.volt. -

Köszönetet ——
mindazoknak, akik szeretett férjem

. . Karsai. Kálmán temetésén résztvettek,
jelenlétükkel, virágaikkal igyekeztek
fájdalmunkat enyhíteni. — i

A gyászoló család .
1995. április 11 zén; — 79 éves

. . korában— elhunyt dr. Záboji Elemér,
aki 1946 és 1954 között Tápióbicske
állatorvosa volt: Szenterártonkátán
temették.

ösábi
Tápióbicskei Közéleti Lap

. Felelős kiadó: :
, a Tápióbicskei Önkormányzat . —

Szerkeszti a szerkesztőbizottság
Vezető szerkesztő: Gödöny György

Készült 400 példányban.
a Ceglédi Nyomdában... — .

Felelős vezető: Kőházi Zoltán


